
Referat for møde i Østerbroskolens skolebestyrelse 13-11-2023  
  
Østerbroskolen - Personalerum, kl. 16.30-19.00 
 

Afbud: Jakob 
 

Tid  Hvad  Hvordan  

16.30  Dagsorden  Til 
godkendelse  

16.35  Nyt fra elevrådet 
 
Indhold på seneste elevrådsmøde: 

• Elevrådet er orienteret om status på Friheden 
• Snak om regler på legepladsen 

• Fokus på møbler i dårlig stand: Hvad er mulighederne for at få nye møbler 
ind og hvordan passer vi på de møbler vi har så de ikke går i stykker. 

• Orienteret om skolebod  
• Orienteret om vandskade (hal og administrationsbygning)  

 
Videre drøftelser om muligheden for at bruge hallen i frikvarterer: Hvilke regler skal 
være på plads for at det kommer til at fungere? 

 
Side skoledag for 9. klasserne: 2024: Før eksamenerne (maj måned, som det har 
været hidtil). Der er ikke besluttet noget for 2025 endnu.  
 
Fælles elevråd:  
Fokus på affaldssortering (med REFA). Der er ikke besluttet hvordan evt. 
affaldssortering håndteres på skolerne.  

  

Orientering 
samt 
drøftelse 

16.45 Skolebestyrelsens sammensætning efter Helles udtræden  
 
Sander indtræder som fuldt skolebestyrelsesmedlem efter at Helle er udtrådt.  
 

Vi venter med at vælge nye suppleanter til efter April, hvor der er mulighed for at 
få forældre for kommende skolestartere med.  
 

Drøftelse 

16.55  Orientering fra ledelsen 
- Indskrivning til bhk. 

Vi har lige nu 34 fra vores eget distrikt og 5 fra andre skolers distrikt. Der 
er 7 børn der endnu ikke er skrevet ind.  
 

- Halgulv 
Vi forventer at hallen er klar fra januar. I mellemtiden er der lavet aftale 
med hallen, hvor eleverne transporteres med bus og/eller cykler selv. 

 
- Cykellygter / Trafiksikkerhed 

Vi sætter ind ift. at få en snak om trafiksikkerhed på alle klassetrin. Både 
ift. sat være særlig opmærksomhed på cykellygter her i de mørke tider og 
generelt.  
 

Mandag morgen, d. 12/11 havde vi en lokalpolitikker på besøg for at dele 

gratis cykellygter ud til dem der manglede ved ankomst til skolen.  
 

- Regnvand på legepladsen 
Vi arbejder fortsat på at regnvand bliver bedre afledt på legepladsen.  

  

Orientering 

17.10  Friheden 
- Sidste nyt: Første spadestik er lige om hjørnet.  

Orientering  



- Kunstsporet:  Diana Gerlak har været på besøg og præsenteret nogle af 
hendes kreative tanker ift. Friheden. Målet er at lave et samarbejde, hvor 
skolens elever er med til at bidrage med et ”kunst-spor” til friheden. 
 

F.eks.  
- Der plantes træer som har en fortælling/historie med sig (Træsorter som er 

valgt af elever på baggrund af personlige fortællinger fra eleverne).  
- Der produceres glaserede ler-kugler der skal stå som en del af Frihedens 

udsmykningen 
- Nuværende ’kvas-hegn’ (som er lavet i et tidligere samarbejde med elever) 

flyttes og medtænkes i Friheden.  

17.25 Orientering om skolebodens opstart 
 
Skoleboden kører, tirsdag, onsdag og fredag i 10-pausen. 
 
Der har været godt salg, her de første uger efter boden er åbnet.  

- God praksislæring for vores elever (hvad enten de sælger eller køber)  
- Der koster lidt tid for vores 8. klasses-elever (ca. en lektion pr. dag). Der er 

lavet turnusordning så det spredes mest muligt ud.  
 
Forslag om at koble praksislæring til undervisningen  
 

Orientering 
samt 
drøftelse 

17.40 Åben drøftelse af skolens interne budget for næste år 
 
Vi ser ind i besparelser fra og med august 2024, bl.a.: 

- Vi bliver en klasse mindre (fra tre 9. klasser til to) 
- Der gennemføres kommunale besparelser der medfører at Østerbroskolens 

særlige pulje (overskud fra sammenlægningen) fjernes helt fra og med 
skoleåret 24/25. 

 
Budgettet er præsenteret for skolebestyrelsen som det ser ud nu. Punktet tages op 
igen på kommende skolebestyrelsesmøde, hvor der er mulighed for at vi drøfter 
hvordan man kan vælge et prioritere anderledes.  
 

Input 

Lejerture: Stor værdi for vores elever  
Behov for løbende at kigge på budgettet ift. at prioritere økonomi 
hænder/personale  

Bilag: Budget 2023 

Drøftelse 

17.55 Regnvand og skolegård 
 
Der arbejdes videre med at forbedre forholdende (Se orientering fra ledelsen) 

Orientering 
samt 
drøftelse 

18.10 STUK 
 

Der arbejdes primært i 2 indsatsområder: Sproglig udvikling og et mere generelt 
fokusområde ift. parallelsamfundsproblematikker.    
 
Vi har foreløbigt haft ét arbejdsgruppemøde ifm. med hvert af fokusområderne, 
hvor vi har pejlet os ind på hvilke indsatsområder vi ønsker at arbejde videre med.  
 
På begge områder taler vi ind i kompetenceudvikling og systematik.  

Orientering 
samt 

drøftelse 

18.25 Evt.  

   

   

   

  
 


